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2. december 2023 

 

Referat -  bestyrelsesmøde 4/2023 d. 30. november 2023 i sejlklubben 

Tid og sted: Torsdag den 30. november 2023 kl. 18 hos Bent Pedersen, Grønhøj. 

 

Bilag: 

1. Årshjul. 

2. Forslag til klima- og miljøplan. 

3. Diverse materialer til generalforsamlingen (offentliggøres ved udsendelse af dagsorden. 

 

1. Godkendelse af referat fra bestyrelsesmøde 3/2022. 

Opfølgning foredrag (Kenneth) og tørrestativ (Bent). 

Begge dele er der blevet fulgt op på. 

 

2. Godkendelse af dagsorden for møde 4/2023.. 

Jf. årshjul har mødet primært til formål at forberede generalforsamling i februar. 

Dagsorden er godkendt. 

 

3. Information fra formanden 

3.1. Status sejlklub. 

• LAG Skive Viborg til J70 modtaget. Alle ansøgte midler til J70 er modtaget. 

Udbetalingen fra LAG Skive-Viborg trak uforholdsvis laaaaangt ud, men er heldigvis nu 

udbetalt. 

• Vintersejlads J70 i Lemvig. 

Vintersejladsen er startet med succes. 12 medlemmer deltager. Lovns Perle vandt endda sidste 

weekends sejlads! 

• Vintersejlads børn og unge i Hjarbæk. 

Der er fin interesse blandt børn og unge for at have sejlsportsaktiviteter her i vinter. Dejligt, at 

det bliver til en helårsaktivitet. 
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• Seks medlemmer deltog i Klubkonference i Vingsted 10. og 11. november.  

Deltagerne var Jens, Vibeke, Lisbeth, Cecilie, Klara og Kenneth. 

Der var stor tilfredhed omkring program, faciliteterne m.m. 

• Møde i kapsejladsudvalg 23. november 2023 hos Vibeke og Kenneth. 

Mødets indhold evaluerede lidt omkring 2023. Fokus blev lherefter agt primært på at starte 

tanker omkring den kommende sæson, således der kan præsenteres noget til 

generalforsamlingen i februar 2024. Der vil skulle afholdes et møde mere hvor detaljer 

fastlægges. 

• Samarbejdsaftale med Viborg Sejlklub. Møde med Bent Kohls, Niels Rahbek, Claus Thiel 

Sørensen, Torben Laier og jens Kofoed 26. oktober i Hjarbæk. Aftale udfærdiget og fordelt. 

Det tegner til at blive et frugtbart og givende samarbejde klubberne imellem. Tommel op fra 

bestyrelsen. 

• Fortsat uafklaret situation omkring sejlads på søerne. Kontakt retableret til Viborg kommunes 

Teknik og Miljø. 

Naturfredningsforeningens indsigelse omkring helt andre aktiviteter på Søndersø har bremset 

beslutningsprocessen i kommunen omkring de faciliteter vi skal have etableret. Vi kan ikke 

speede processen mere op p.t. 

• Lokalplan Virksund, status: Spørgsmål om beddingsplads, små eller store områder og plads til 

udstyr og fremtidssikring. 

Lokalplanprocessen tager en rum tid, men når den forhåbentlig bliver endelig vedtaget af Skive 

Byråd, er det håbet, at alle knaster herefter er fjernet, så etableringen ikke møder modstand. 

• Afholde sejlads på Søndersø under Nordic Lake Festival d. 16. - 18. august 2024. 

Jens gennemgik de indledende tanker. Claus Thiel er tovholder på projektet. Der tænkes ca 50 

joller med følgebåde på vandet. Arrangementet vil kræve en hel del frivillige fra de to 

sejlklubber. 

• Evt. udlån af J70 sejlbåd til Sejlsportsligaen i juni 2024 

Der skal afholdes VM i J70 på Sjælland til sommer og der forespørges om vi evt. vil udleje Lovns 

Perle til oversøiske teams som ikke kan have deres egen båd med. Bestyrelsen er som 

udgangspunkt positive omkring udlejen, men f.eks. forsikringsforhold mm skal være afklarede. 
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• Samarbejde med lystbådehavnen. Julefrokost og Festudvalg mv. 

Vi indgår i positivt samarbejdet. Susanne vil måske gerne indgå i festudvalget (er meddelt Birgit 

Pluzek). 

 

3.2. Status udvalg. Alle. 

Selvsupplerende. 

Møde i Kapsejladsudvalget med nye medlemmer 23. november. Se pkt. 3.1. 

Drøftede økonomisk dispositionsret. Vil i givet fald udfærdige rammedokument til relevante 

udvalg. 

Aktuelt peges på kapsejladsudvalg, pigesejlere, børn - og ungesejlads og turudvalg. Bestyrelsen er 

positive omkring muligheden for en dispositionspulje, der kan søges fra til konkrete initiativer og 

aktiviteter. 

 

3.3. Generalforsamling onsdag d. 7. februar 2024. Alle. 

Beretning. Relevante emner kan være: J70 betalt og sejler, kontingent for brug af klubbåde, Nordic 

Lake Festival 2024, sejlads på Søndersø, samarbejde med Viborg Sejlklub, lokalplan Virksund, 

vinteraktiviteter, Ombord, bæredygtighedsplan 2024. 

Oplæg til beretning godkendtes med ganske få bemærkninger. 

Kristian Brøns har givet accept til atter at indtage dirigenthvervet.  

Økonomi, herunder afskrivningsmodel og kontingent 2024. 

Bestyrelsen lægger op til uændret kontingent – dvs. 600 kr. pr. medlem og 1.500 kr for 

familiemedlemskab. 

Afskrivningsmodellen for Lovns Perle blev besluttet til generalforsamlingen i februar 2023 til: 

Værdien bogføres til sejlklubbens egen betaling med lineær afskrivning over 10 år. 

Forslag til dagsorden, Valg af bestyrelsesmedlemmer og udpegning af udvalgsrepræsentanter og 

andre repræsentanter: Kontakt til medlemmer inden jul. 

Forslag til dagsorden blev godkendt med få justeringer: 
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Pkt. 5. - 2. linie - 2024 rettes til 2025. 

Pkt. 6. - 5. linie - 2022 rettes til 2024. og 12. linie tilføjes “for 1 år”. Der er p.t. ikke udpeget 

kandidater. 

Pkt. 9 - Kapsejladsudvalg, Niels Klemm tilføjes. 

Pkt. 9. Regeludvalg og kapsejladsudvalg fusioneres, således at regeludvalget integreres i 

kapsejladsudvalget. Claus Skodborg indgår i Kapsejladsudvalget. 

 

3.4. Vinteraktiviteter. Jens 

Duelighedsundervisning i starten af 2024. 

Der er Intromøde d. 12. december 2023, hvor der pt. er 8-9 deltagere tilmeldt. 

Prisen for teoretisk duelighed er 1.600 kr. incl. medlemsskab i 2024 af sejlklubben, hvis det ønskes. 

Der ydes ikke fradrag for medlemsskab, hvis det ikke ønskes. 

Sejlerskole koster uændret 1.300 kr. i 2024. Her skal man være medlem af sejlklubben, så 

kontingent på 600 kr. kommer oveni de 1.300 kr., hvis man ikke er medlem forinden. Praktisk 

duelighed bliver fra 2024 en del af sejlerskolen. 

Foredrag. Chilbal Film, Sven Primdal samt Lisbeth og Preben. Overvejelse om andre foredrag om 

bl.a. power to X, vindmøller mv. 

Chibal Films tilbud kan vi ikke samle økonomi til. 

Svens foredrag er fastsat til d. 23. januar 2024. 

Preben/Lisbets foredrag planlægges til d. 21. februar 2024. 

Vedr. arrangement omkring grøn omstilling, Power to X, vindmøller mv., så stikker bestyrelsen en 

finger i jorden til generalforsamlingen om sådanne emner kan have interesse i fremtiden. 

 

3.5. Ombord, status (kopi af input fra DS B-møde – uddeles ikke). 

40 klubber er nu på App.  

Vi afventer stadig, men følger med i udviklingen. 
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4. Orientering om økonomisk status.  

 

4.1. Status økonomi.  

Bankbeholdning er ca. 130.000 kr., hvilket må anses for tilfredsstillende. Klubbens aktiver er 

derudover øget med mindst 300.000 kr. i 2023. 

 

4.2. Status medlemstal og indmeldelser.  

Der er 140 medlemmer, hvilket er uændret i forhold til 2022. 

 

5. Behandling af indkomne sager. 

Forslag til Klima- og miljøplan jf. bilag 2. 

Jens og Svend Norby har udarbejdet et flot forslag til Miljø- og Klimaplan for lystbådehavn og 

sejlklub. Det anerkendtes, at de fleste tiltag kan betragtes som lavt hængende frugter. Planen er 

blevet såre aktuel efter den seneste storm og behovet for højvandssikring. Derudover har vi også 

selv ansvar som klubber at levere vores beskedne bidrag til miljøforbedringer.  

Forslaget til plan drøftes også af lystbådehavnens bestyrelse.  

Tanken er, at planen godkendes på de to generalforsamlinger i 2024 og implementeres i 2024. 

 

OL 2024 sejlads, periode 31. juli til 7. august. 

Aktiviteter på land? Storskærm med OL-sejlads  – evt. v. Medal Race? / Fællesspisning? 

Det vil være oplagt at lave opmærksomhed omkring sejlsport under OL. Tages op i detaljer i 

foråret. 

 

6. Bordet rundt. 

27. november møde i Klimafonden i Skive (Strandtangen) om restaurering af Skive Fjord. Jens 

deltog på vegne af Limfjordens Sejlsport. Mange gode forslag til tiltag fremkom på mødet. 

2. december møde i Lemvig vedr. indrapportering af aktiviteter på Limfjorden. Niels Sohn deltager 

på vegne af Limfjordens Sejlsport. Han deltager også i afsluttende møde i Kystvandrådet 4. 

december. 
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7. Eventuelt. 

Bundmaling 2,5 l Cruisermaling og 0,75 l VC 17 m er indkøbt under Randers Bådudstyrs 40 % 

kampagne i november. 

Andre indkøb: Plastikstige til Mille indkøbes. Action Kenneth. 

 

7.1. Kommende bestyrelsesmøder 

Bestyrelsesmøder i 2024:   

Torsdag d. 7. marts. Emner: Opsamling fra generalforsamling, klargøring af klubbåde, kapsejlads 

og standerhejsning. Afholder Vibeke og Kenneth 

Tirsdag den 11. juni. Midtvejsevaluering. Afholder Susanne. 

Torsdag den 19. september. Emner: Standerstrygning, optagning af klubbåde og vinteraktiviteter. 

Afholder Jens. 

Torsdag den 28. november. Emner:  Forberedelse af generalforsamling. Afholder Bent. 

 

7.2. Årshjul. 

Bilag 1. 


